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§ 118  

Ändring i föredragningslistan 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner ändringen i föredragningslistan 

Beskrivning av ärendet 

Följande ärende läggs till: 

 Årsredovisning 2016, Gemensamma nämnden för alkohol, tobak och 

receptfria läkemedel (ATL)  

 Fråga om vattenförsörjningen till Grängesberg 

 Fråga om Stora Brunnsvik 
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§ 119 Dnr KS 2017/80 - 04 

Komplettering budget fastigheter 2017 

samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämnden beviljas en 

utökning av sin uppskrivna fastighetsbudget för befintliga objekt för 2017 

med 156 500 tkr för kostnader såväl som intäkter. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämnden beviljas en 

utökning av sin budget på tillkommande objekt som budgeterats av 

social- och utbildningsnämnden med 4 013 tkr för kostnader såväl som 

intäkter. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämnden får fakturera 

tillkommande objekt 2017, enligt upprättad förteckning, när dessa tas i 

anspråk av kommunintern hyresgäst. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att ev. kostnader för tillkommande objekt 

kvarstår i samhällsbyggnadsnämnden tills uthyrning påbörjas. 

5. Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämnden får fakturera 

vakanta objektet del av Björkås skola från och med juli 2017 med 72 tkr 

per månad. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att vakanta objekt, exklusive Björkås skola 

juli-december 2017, enligt upprättad förteckning, kostnadsförs i 

samhällsbyggnadsnämnden. 

7. Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämnden får fakturera 

vakanta objekt 2017, enligt upprättad förteckning, när dessa tas i anspråk 

av kommunintern eller extern hyresgäst. 

8. Kommunfullmäktige beslutar att samhällsbyggnadsnämnden ska sär-

redovisa vakanta objekts hyreskostnad inklusive mediakostnader till 

kommunstyrelsen i samband med periodrapportering feb, maj och aug. 

Beskrivning av ärendet  

Samhällsbyggnadsnämnden kommer under 2017 att upprätta en     fastighets-

budget för kommunen. Det gör att omslutningen för samhällsbyggnads-
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nämnden kommer att öka med befintliga objekt som uppräknats mellan 2016 

till 2017, tillkommande objekt 2017 och vakanta objekt 2017. 

I de fall det finns hyresgäster och budgeterad hyreskostnad för den kommun-

interna hyresgästen kommer kostnaderna att öka med samma belopp som 

intäkterna, vilket gör att nettokostnaderna för nämndens verksamhet rörande 

dessa fastigheter planeras att vara noll kronor för 2017. 

Kommunchefen har begärt komplettering av rubricerat ärende från sam-

hällsbyggnadsnämnden. Förvaltningschefen har svarat. Komplettering som 

inkommit belyser hur siffrorna tagits fram samt om det kommer att 

medföra merkostnader för övriga nämnder. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokoll från arbetsutskottet den 23 maj 2017 § 62. 

2. Tjänsteskrivelse inklusive bilagor från stöd- och styrningsförvaltningen 

daterad 28 april 2017. 

  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

6(32) 

Sammanträdesdatum 

2017-06-07 
 

 

  

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 120 Dnr KS 2017/81 - 04 

Samhällsbyggnadsnämnden bokslut 2016 och 

utökad ram 2017 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att avslå samhällsbyggnadsnämndens begäran 

om utökad ram med 1,8 miljoner kr 2017 som avser bidrag utbetalt 2016. 

2. Kommunstyrelsen godkänner att samhällsbyggnadsnämnden inkommer 

med en ansökan om anslagstillskott för bostadsbyggande utifrån extra-

ordinära skäl och som prövas med en specificerad kostnadskalkyl som 

underlag. I de fall anslag beviljas finansieras det ur kommunstyrelsens anslag 

om generella medel. 

Beskrivning av ärendet 

Samhällsbyggnadsnämnden har i protokoll av den 30 januari 2017, § 6 äskat om 

ombudgetering av investeringsmedel från 2016 till 2017. Detta ärende har 

besvarats i en sammanfattande skrivelse för samtliga förvaltningar från 

kommunstyrelsen, KS 2017/108.  

Samhällsbyggnadsnämnden har vidare i samma protokoll äskat om utökad ram 

för bostadsbyggande. Detta ärende besvaras i denna tjänsteskrivelse. 

Förvaltningen sökte och fick ett bidrag i november 2016 på 1,8 miljoner kr för 

bostadsbyggande som intäktsfördes under 2016. Det kunde inte balanseras över 

till 2017 enligt god redovisningssed. Förvaltningen har föreslagit att dessa medel 

ges till samhällsbyggnadsnämnden genom ett ökat anslag på motsvarande 

belopp 2017 och att därmed tillfälligt under 2017 öka budgetramen med 1,8 

miljoner kr. 

I den av kommunfullmäktige fastställda resultatnivån är kommunens budge-

terade resultat efter extraordinära poster +31,6 miljoner kr. Det motsvarar  

~2 procent av skatteintäkter och statsbidrag. Det är ett av de uttalade finansiella 

målen att uppnå denna resultatkvot och därför av stor betydelse. En utökning 

av ramen för samhällsbyggnadsnämnden skulle medföra en budgetförsämring i 

resultatet med 1,8 miljoner kr och därmed en budgeterad resultatnivå under det 

finansiella resultatmålet. 

I budgetberedningen för 2017 års budget hade nämnderna i uppdrag att 

inarbeta den åtgärdsplan om ekonomi i balans som fastslogs av 

kommunfullmäktige med tyngdpunkt på åren 2016 och 2017. 
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Samhällsbyggnadsnämndens sparbeting var 1 miljoner kr. Man lyckades inte 

inarbeta denna kostnadsreduktion i 2017 års budget.  

Mot bakgrund av ovanstående fakta föreslår stöd- och styrningsförvaltningen 

att samhällsbyggnadsnämndens äskande om utökad ram 2017 med 1,8 miljoner 

kr avslås. 

Däremot ges förvaltningen möjlighet att återkomma med specificerade projekt 

för bostadsbyggande som kan sökas från kommunstyrelsen ur dess anslag för 

generellt. Ansökan tillställs kommunstyrelsen för prövning och beslut. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokoll från arbetsutskottet den 23 maj 2017 § 63. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 15 maj 2017. 

3. Protokoll från samhällsbyggnadsnämndens den 30 januari 2017 § 6. 

  

Beslutet skickas till 

Ekonomienheten 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Akten  
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§ 121 Dnr KS 2017/173 - 05 

Godkännande av förvärv av aktier i Inera AB 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att av SKL företag AB förvärva 5 (fem) aktier 

i Inera AB för en köpeskilling om 42 500 kronor i enlighet med aktie-

överlåtelseavtalet. 

2. Kommunfullmäktige godkänner i ärendet redovisat aktieägaravtal och att 

inträda som part i aktieägaravtalet genom redovisat anslutningsavtal 

Beskrivning av ärendet 

Erbjudande har inkommit från Sveriges Kommuner och Landsting, SKL, att 

förvärva aktier i Inera AB.  SKL Företag AB förvärvade merparten av aktierna i 

Inera AB oktober 2016. Landets kommuner har nu erbjudits att förvärva 5 

aktier vardera i bolaget och att bli delägare på samma villkor som landsting och 

regioner. Bolaget har en huvudinriktning att utveckla tjänster inom e-hälsa. 

Exempel på redan införda digitaliserade tjänster är exempelvis Vårdguiden och 

Journal via nätet.  

Genom ett breddat ägande där primärkommunerna ingår kan e-tjänster också 

utvecklas inom t ex skola, omsorg och samhällsbyggnad. Det blir också möjligt 

att köpa tjänster från bolaget utan föregående upphandling. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokoll från arbetsutskottet den 23 maj 2017 § 64. 
2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 27 april 2017. 
3. Aktieöverlåtelseavtal  
4. Anslutningsavtal 
5. Aktieägaravtal 
6. Bolagsordning 
7. Ägardirektiv 
8. Årsredovisning 2015 för Inera AB 
9. Beslut Inera missiv kommun 
10. Beslutsunderlag till kommunerna 
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Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 122 Dnr KS 2017/187 - 04 

Årsredovisning 2016 Stiftelsen E Cassels 

Arbetarefond 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beviljar styrelsen för Stiftelsen E Cassels Arbetarefond 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2016.  

Beskrivning av ärendet 

Stiftelsen E Cassels Arbetarefond i Ludvika kommun har överlämnat 
verksamhetsberättelse, årsredovisning och revisionsberättelse för godkännande. 

Stiftelsens verksamhet för år 2016 visar på ett underskott med -0,2 tkr (+0,6 

tkr). Stiftelsen har under verksamhetsåret erhållit driftsbidrag med 500 tkr från 

Ludvika kommun. Stiftelsens egna kapital vid årets utgång uppgår till -61 tkr.  

Underhållsarbeten av fastigheten har genomförts under året med bland annat 

fortsatt arbete med att åtgärda kolonnerna på entrésidan samt målning av 

fönster. Ett fortsatt stort behov av underhåll föreligger de närmaste åren. 

Under året har många olika arrangemang ägt rum i Cassels. Konsertverksam-

heten har även detta år haft ett brett och varierat utbud med många kända 

artister och musiker. Övriga aktiviteter har bland annat kännetecknats av 

konferenser och privata familjehögtider.  

Ur revisionssynpunkt finns inget att anföra mot räkenskaperna och förvalt-

ningen av stiftelsen. Utsedda revisorer verifierar att årsredovisningen har 

upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga 

avseenden rättvisande bild av stiftelsens finansiella ställning per den 31 

december 2016 och av dess finansiella resultat för året enligt års-

redovisningslagen. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokoll från arbetsutskottet den 23 maj 2017 § 65. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 24 april 2017. 

3. Verksamhetsberättelse, årsredovisning och revisionsberättelse för år 2016. 
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Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 123 Dnr KS 2017/187 - 04 

Årsredovisning år 2016 Hjälpmedelsnämnden 

Dalarna 

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beviljar styrelsen för Hjälpmedelsnämnden i Dalarna 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2016.  

Jäv 

På grund av jäv deltar inte Torbjörn Tomtlund (M) i handläggningen av 

ärendet.  

Beskrivning av ärendet 

Hjälpmedelsnämnden i Dalarna har överlämnat verksamhetsberättelse 2016 för 
godkännande. 

Årsskiftet 2014 delades LD Hjälpmedel in i två förvaltningar, Hjälpmedel 

Dalarna och Hjälpmedel Landstinget Dalarna. Under 2014 startade 

Hjälpmedelsnämnden Dalarna sitt arbete.  

Hjälpmedelsnämnden Dalarna hade under 2016 en omsättning på 164,4 

miljoner kr och visade vid årets slut ett resultat på 3,3 miljoner kr. Enligt avtal 

ska återbäring betalas vid resultat överstigande 1 %, det innebär att 3 miljoner 

kr betalas ut i återbäring för 2016. Ludvika kommun får en återbetalning på 

182.000 kr. 

För ytterligare information och detaljer hänvisas till Hjälpmedelsnämnden 

Dalarnas verksamhetsberättelse 2016 daterad  

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets protokoll från 23 maj 2017 § 66. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltingen daterad 24 april 2017. 

3. Verksamhetsberättelse, årsredovisning och revisionsberättelse för år 2016 
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§ 124 Dnr KS 2017/109 - 04 

Årsredovisning 2016, Gemensamma nämnden för 

alkohol, tobak och receptfria läkemedel 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beviljar gemensamma nämnden för alkohol, tobak och 

receptfria läkemedel (ATL), ansvarsfrihet för år 2016. 

Beskrivning av ärendet 

Den gemensamma nämnden bildades den 1 januari 2014 och ansvarar för de 

samverkande kommunernas (Falun, Borlänge, Ludvika, Hedemora, Säter, 

Gagnef och Smedjebacken) skyldigheter enligt alkohollag och tobakslag samt 

den kommunala kontrollen av läkemedelsförsäljning i detaljhandeln. 

Verksamhetsberättelse har upprättats för gemensamma nämnden för alkohol, 

tobak och receptfria läkemedel 

Kommunfullmäktige har att ta ställning om fråga om ansvarsfrihet 2016 för 
gemensamma nämnde för alkohol, tobak och receptfria läkemedel. 

I verksamhetsberättelsen redogörs för gemensamma nämndens uppdrag och 

verksamhet under 2016.  

Gemensamma nämnden har från och med 2016 ändrat finansieringssystem och 

övergått till nettokostnad. Intäkterna går direkt till gemensamma nämnden och 

respektive kommun finansierar deltagandet genom medel motsvarande sin 

nettokostnad. Resultatet för 2016 blev + 0,1 miljoner kr. Överskottet regleras 

mot respektive kommun varför slutliga resultatet är noll kr. 

För ytterligare information och detaljer hänvisas till Gemensamma nämndens 

verksamhetsberättelse 2016.  

Beslutsunderlag 

1. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad1 juni 2017. 

2. Verksamhetsberättelse 2016. 

3. Revisionsberättelse för 2016. 
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Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 125 Dnr KS 2017/242 - 53 

Utredning om avgiftsfri kollektivtrafik 

Beslut  

1. Kommunstyrelsen föreslår att stöd- och styrningsförvaltningen tillsammans 

med Dalatrafik utreder olika alternativ av avgiftsfri kollektivtrafik. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att alternativen ska kostnadsberäknas och 

redovisas under hösten 2017.  

Reservation 

HåGe Persson (M), Rigmor Andersson (M), Torbjörn Tomtlund (M), Gaby 

Back (M) och Johnny Karlsson (L) reserverar sig mot beslutet. 

Beskrivning av ärendet 

För att öka resandet i Trafikområde 2, som består av Ludvika och 

Smedjebackens kommuner, föreslår Ludvikas kollektivtrafikgrupp att avgiften 

för resor i den allmänna kollektivtrafiken inom området bör ses över. Detta kan 

göras genom att minska antalet zoner inom trafikområdet samt att införa någon 

form av avgiftsfria resor. Kollektivtrafikkommittén i Smedjebacken är inne på 

samma linje. 

Nu föreslår Ludvikas kollektivtrafikgrupp att olika alternativ av avgiftsfria resor 

bör undersökas, till exempel vilka grupper av resenärer som bör ingå, vilka tider 

på dygnet det är lämpligt samt att en kostnadsberäkning tas fram för de olika 

alternativen. Vid en skatteväxling ingår endast den befintliga trafiken, avgiftsfria 

resor måste köpas till. Eventuellt går det att ordna avgiftsfria tågresor inom 

trafikområdet då Dalatrafiks biljettsystem är validerat för tågresor. 

De modeller som bör analyseras är Avesta-, Kiruna- samt offpeak-modellerna.  

I varje modell bör tre olika alternativ undersökas: alla invånare, ungdomar upp 

till 20 år samt ungdomar upp till 20 år plus pensionärer. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Protokoll från arbetsutskottet den 23 maj 2017 § 67. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 4 april 2017. 
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Behandling 

Hanna Lindgren, Ivan Eriksson, Ingvar Henriksson och Leif Pettersson 

samtliga (S) samt Lars Handegard (V) och Roland Johansson (SD) yrkar bifall 

till arbetsutskottets förslag.  

Håge Persson (M) yrkar på att beslutet ändras enligt nedan: 

1. Kommunstyrelsen föreslår att stöd- och styrningsförvaltningen tillsammans 

med Dalatrafik utreder avgiftsfri kollektivtrafik för barn och unga. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att alternativet ska kostnadsberäknas och 

redovisas under hösten 2017.  

Johnny Karlsson (L) och Torbjörn Tomtlund (M) yrkar bifall till HåGe 

Perssons förslag. 

Lars Handegard (V) yrkar avslag till HåGe Perssons förslag. 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot HåGe Perssons förslag och 

finner att kommunstyrelsens beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 

  

Beslutet skickas till 

Stöd- och styrningsförvaltningen för verkställighet och återrapport hösten 2017 

Trafikhandläggare, Ludvika kommun 

Trafikhandläggare, Smedjebackens kommun 

Dalatrafik 

Akten 
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§ 126 Dnr KS 2017/254 - 04 

Skatteväxling kollektivtrafik 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Ludvika kommun begär tillsammans med landstinget och övriga kommuner 

i Dalarnas län hos regeringen att den länsvisa skattesatsen för landstinget 

respektive kommunerna enligt 2 och 3 §§ förordningen (2004:881) om 

kommunalekonomisk utjämning, från och med den 1 januari 2018, höjs 

med 0,47 procentenheter för landstinget och sänks med 0,47 procent-

enheter för kommunerna.  

2. Ludvika kommunfullmäktige godkänner att skatteväxlingen ska omfatta 

allmän kollektivtrafik, inklusive flextrafik, samt färdtjänst som är särskild 

kollektivtrafik. Skatteväxlingen omfattar inte skolkortstrafik, den kommer 

att debiteras kommunerna motsvarande värdet av ett normalt 

skolkort/ungdomsperiodkort. 

3. Ludvika kommunfullmäktige godkänner avtalet om ansvar, samråd och 

ekonomiska effekter av skatteväxlingen samt de övergångsregler som ska 

tillämpas mellan kommunsektorn och landstinget i enlighet med redovisad 

tabell i avtalet. 

4. Besluten ovan gäller under förutsättning att kommunfullmäktige i länets 

samtliga kommuner och landstingsfullmäktige fattar motsvarande beslut. 

Beskrivning av ärendet 

Region Dalarnas direktion godkände den 17 maj 2017 ett avtal mellan 

Landstinget Dalarna och Dalarnas kommuner om ansvar, samråd och 

ekonomiska effekter av skatteväxlingen av kollektivtrafiken. Enligt avtalet blir 

Landstinget regional kollektivtrafikmyndighet från och med 1 januari 2018 och 

får därmed det övergripande ansvaret för kollektivtrafiken i Dalarna. I avtalet 

beskrivs ansvarsområden, organisation, finansiering av kollektivtrafiken samt 

övergångsregler för 2018 och 2019.  

Ovanstående datum beslutade regionen även att skatteväxla med motsvarande 

0,47 procentenheter från och med 2018 för att finansiera delar av Dalarnas 

kollektivtrafik. Under 2018 och 2019 kommer kommunerna att få en tilläggs-

faktura på 0,02 procentenheter enligt de övergångsregler som finns i avtalet om 

skatteväxling. 
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Skatteväxlingen gäller den allmänna kollektivtrafiken, inklusive flextrafik, samt 

färdtjänst som ingår i den särskilda kollektivtrafiken. Enligt Ludvika kommuns 

tolkning av avtalet ingår alla skolskjutsar utom särskoleskjutsar i den allmänna 

kollektivtrafiken. Övriga delar av den särskilda kollektivtrafiken samt kostnader 

för skolkort ingår inte, det kostnadsansvaret bär varje kommun själv. Alla 

kommuner kommer att bli debiterade för de skolkort som används. Beloppet är 

lika stort som kostnaden för ett periodkort för ungdom, för närvarande 320 

kronor per månad under nio månader per läsår.  

Skatteväxlingen kommer att gälla från och med 1 januari 2018 om erforderliga 

beslut tas i landstinget och övriga kommuner i Dalarna. För Ludvika kommuns 

del innebär skatteväxlingen en kostnadsminskning med cirka 800 tkr 2018 

respektive 2019, detta jämfört med budget 2017. Från och med 2020 beräknas 

kostnaden för kollektivtrafiken i Ludvika minska ytterligare. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och lämnade det vidare till 

kommunstyrelsen utan förslag till beslut.  

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets protokoll från 23 maj 2017 § 68. 
2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 9 maj 2017. 
3. Förslag till beslut från Region Dalarna daterat 19 maj 2017 inklusive 

direktionsbeslut från 17 maj 2017 § 134-135 samt slutrapport och avtal om 
ansvar och befogenheter. 

Behandling 

Lars Handegard (V), Leif Pettersson (S) och HåGe Persson (M) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag. 

  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 127 Dnr KS 2017/7 - 00 

Verksamhetsinformation 

Beslut  

Kommunstyrelsen noterar informationen 

Beskrivning av ärendet 

Information om personalfrågor, viktiga verksamhetshändelser samt händelser 
av betydelse och annan information.  

  

Beslutet skickas till 

Akten 
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§ 128 Dnr KS 2016/582 - 00 

Antagande av allmänna lokala ordningsföreskrifter 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige antar förslag till allmänna lokala ordningsföreskrifter 

daterat den 2 maj 2017, och översänder dessa till Länsstyrelsen Dalarna för 

fastställande.  

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 19 december 2011 § 313 att ge 

kommunstyrelsen i uppdrag att utreda eventuell ändring av bestämmelser om 

pyroteknik i de allmänna lokala ordningsföreskrifterna. Under 2016 har stöd- 

och styrningsförvaltningen arbetat fram ett nytt förslag till allmänna lokala 

ordningsföreskrifter. Förslaget remitterades till nämnderna, polismyndigheten, 

Unika Ludvika, pensionärsorganisationerna och handikapporganisationerna. 

Efter inkomna synpunkter har ett nytt förslag till allmänna lokala 

ordningsföreskrifter upprättats, förslaget är daterat den 2 maj 2017.  

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets protokoll från 23 maj 2017 § 69. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 2 maj 2017. 

3. Förslag till nya allmänna lokala ordningsföreskrifter daterat 2 maj 2017 

  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 129 Dnr KS 2016/366 - 29 

Tillfälliga bostäder 

Beslut  

1. Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att, 

tillsammans med LudvikaHem och Ludvika kommunfastigheter AB, ta 

fram ett underlag för var tillfälliga bostäder kan byggas och hur många som 

behövs.  

2. Underlaget ska innehålla en kostnadskalkyl för projektet.  

3. Underlaget ska vara klart till kommunfullmäktiges möte i oktober 2017 så 

att kommunfullmäktige kan ta ställning till huruvida tillfälliga bostäder ska 

byggas i kommunen. 

Beskrivning av ärendet 

Samhällsbyggnadsförvaltningen lyfte våren 2016 frågan om tillfälliga bostäder, 

och samhällsbyggnadsnämnden beslöt den 25 maj 2016 att ge Ludvika 

kommunfastigheter AB (LKFAB) i uppdrag att inom snar framtid se över 

möjligheter till tillfälliga bostadslösningar inom befintligt fastighetsbestånd. 

Vidare beslöt nämnden ge planeringsenheten i uppdrag att ta fram byggbar 

mark för tillfälliga bostäder samt föreslå kommunfullmäktige att ge ägardirektiv 

till LudvikaHem att bygga 40-60 tillfälliga lägenheter under 2017. Lägenheterna 

bör vara placerade på minst två olika platser.  

LudvikaHem och LKFAB inkom med ett yttrande i september 2016, i vilket de 

långt delar samhällsbyggnadsförvaltningens lägesbeskrivning. Av korrespondens 

med ovannämnda bolags vd Ulf Rosenqvist i april 2017 framkommer att de rätt 

långt fortfarande instämmer i tidigare yttrande. En del förarbeten har gjorts för 

var tillfälliga bostäder kan byggas i befintligt fastighetsbestånd. Brunnsvik och 

före detta gruvkontoret i Grängesberg utpekas som två möjliga alternativ, där 

sammanlagt ca 50 tillfälliga bostäder skulle kunna fås fram.  

Sammantaget pekar utredning på att behovet av tillfälliga bostäder kvarstår och 

att frågan ännu är aktuell. Invånarantalet i kommunen beräknas öka, 

integrationsenheten räknar med ca 300-400 invandrare årligen under de närmsta 

åren och näringslivet signalerar behov av bostäder för att kunna rekrytera 

kompetent personal. Utredningen visar dock att det finns många frågetecken; 

bland annat kring finansiering, vem som ska få tillgång till de tillfälliga 

bostäderna, hur långt behovet bedöms vara och om kommunen kanske klarar 
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sig med att enbart bygga om i befintligt bestånd och inte hyra in eller köpa 

moduler.  

Kommunstyrelsens stab ser ingen annan lösning än att rekommendera 

kommunstyrelsen att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag, att tillsammans 

med LudvikaHem och LKFAB, ta fram ett underlag för var tillfälliga bostäder 

kan byggas och hur många som behövs. Underlaget bör innehålla en 

kostnadskalkyl för projektet samt ge svar på de frågor bolagen lyfter i sitt 

yttrande. Underlaget bör vara klart till kommunfullmäktiges möte i oktober 

2017 och då får fullmäktige ta ställning till projektet med tillfälliga bostäder.  

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets protokoll från 23 maj 2017 § 70. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 2 maj 2017. 

3. Samhällsbyggnadsnämndens protokoll från 25 maj 2016, § 71. 

4. Yttrande från LudvikaHem och Ludvika kommunfastigheter daterat 8 

september 2016. 

  

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadsnämnden för verkställighet  
LudvikaHem 
Ludvika kommunfastigheter AB 
Akten 
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§ 130 Dnr KS 2017/226 - 11 

Kommunremiss – valkretsindelning Landstinget 

Dalarna 

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunfullmäktige yttrar till landstingsstyrelsen att Ludvika kommun inte har 

något att erinra mot förslaget att Landstinget Dalarna föreslås bli en (1) valkrets 

från och med de allmänna valen 2018.  

Beskrivning av ärendet 

Landstingsfullmäktige ska fatta beslut om antalet valkretsar som ska gälla vid de 

allmänna valen 2018. Vallagen har från den 1 januari 2015 ändrats i vissa 

avseenden. Bland annat har kravet på valkretsindelning för val till 

landstingsfullmäktige tagits bort, vilket kan få betydelse för valen 2018. Enligt 

de nya reglerna är landstingen en enda valkrets, om inte fullmäktige beslutar att 

dela in landstinget i två eller flera valkretsar. Förslaget är att valkretsindelningen 

i Landstinget Dalarna föreslås bli en (1) från och med de allmänna valen 2018. 

Ludvika kommun har inte något att erinra mot förslaget.   

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och beslutade enligt 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets protokoll från  23 maj 2017 § 72. 

2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 28 april 2017. 

3. Landstingsstyrelsens protokoll från 10 april 2017 § 44 inklusive bilagor. 

Behandling 

HåGe Persson (M) yrkar bifall till remissvaret. 

  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 131 Dnr KS 2016/664 - 00 

Svar på motion om överföring av kultur- och fritids-

förvaltningen till samhällsbyggnadsförvaltningen och 

integrationsenheten till kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen uppdrar till kommunchefen att i samband med det pågående 

uppdraget att se över kommunstyrelsens förvaltningsorganisation även 

inkludera förslaget om att överföra kultur- och fritidsförvaltningen till 

samhällsbyggnadsförvaltningen och integrationsenheten till kommunstyrelsen. 

Uppdraget ska redovisas för kommunfullmäktige senast kvartal 4, 2017.  

Beskrivning av ärendet 

En motion har inkommit från Ingvar Henriksson (S) om att utreda möjligheten 

att kultur- och fritidsverksamheten ska överföras till samhällsbyggnads-

förvaltningen och att integrationsverksamheten ska överföras till 

kommunstyrelsen. Motionen remitterades till samhällsbyggnadsnämnden och 

till kultur- och fritidsnämnden.  

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade motionen den 22 februari 2017 § 24 

och framhåller att frågan bör utredas vidare men att man ser det som både 

politiskt, organisatoriskt och ekonomiskt möjligt att genomföra förslaget.  

Kultur- och fritidsnämnden behandlade motionen den 28 mars 2017 § 15 och 

framhåller att frågan bör utredas vidare samt att det ska göras en risk- och 

konsekvensanalys utifrån ett medborgarperspektiv, men att man ser det som 

både politiskt, organisatoriskt och ekonomiskt möjligt att genomföra förslaget.  

Med anledning av att kommunchefen har ett pågående uppdrag att se över 

kommunstyrelsens förvaltningsorganisation föreslås att densamma även får i 

uppdrag att utreda motionärens frågeställning vidare.  

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 23 maj 2017 och lämnade ärendet 

vidare till kommunstyrelsen utan förslag till beslut.  

Beslutsunderlag 

1. Arbetsutskottets protokoll från 23 maj 2017 § 73. 
2. Tjänsteskrivelse från stöd- och styrningsförvaltningen daterad 2 maj 2017. 
3. Protokoll från samhällsbyggnadsnämnden den 22 februari 2017 § 24. 
4. Protokoll från kultur- och fritidsnämnden den 28 mars 2017 § 15. 
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Behandling 

HåGe Persson (M) yrkar på att två andra alternativ ska utredas: 

1. Överföra hela kultur- och fritidsförvaltningen till social- och 

utbildningsförvaltningen. 

2. Överföra integrationsenheten till kommunstyrelsen och övriga delar av 

kultur- och fritidsförvaltningen till social- och utbildningsförvaltningen. 

Johnny Karlsson (L) yrkar bifall till HåGe Perssons förslag. 

Ivan Eriksson (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag och avslag till HåGe 

Perssons förslag. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot HåGe Perssons förslag och 

finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag.  

Omröstning begärs. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för ja till förvaltningens förslag. 

Nej-röst för ja till HåGe Perssons förslag. 

Omröstningsresultat 

Med 10 ja-röster mot 5-nej röster beslutar kommunstyrelsen att bifalla 

förvaltningens förslag. 

Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår  

Leif Pettersson (S) Ja   

HåGe Persson (M)  Nej  

Hanna Lindgre (S),  Ja   

Sören Grandelius (S) Ja   

Roland Johansson (SD) Ja    

Gaby Back (M)  Nej  

Yvonne Persson (S) Ja   

Ingvar Henriksson (S) Ja   

Torbjörn Tomtlund (M) tjänstgörande 

ersättare för Jan Karlsson (C) 

 Nej  
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Ivan Eriksson (S) Ja   

Rigmor Andersson (M) tjänstgörande 

ersättare för Kjell Israelsson (M) 

 Nej  

Benny Rosengren (SD) Ja   

Lars Handegard (V) Ja   

Sten G Johansson (V) tjänstgörande 

ersättare för Lotta Wedman (MP) 

Ja   

Johnny Karlsson (L)  Nej  

Summa 10 5  

 

  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 132  

Redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbesluten. 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 

tjänstemän enligt en av kommunstyrelsen antagen delegeringsordning. Dessa 

beslut ska redovisas till kommunstyrelsen.  

Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får ompröva eller fastställa 

delegeringsbesluten. Däremot står det kommunstyrelsen fritt att återkalla 

lämnad delegering.  

Kommunstyrelsens utskott 

a)  KS 2017/37  00 

2017-05-23, § 61-73 

Arbetsutskottet. 

Kommunstyrelsens ordförande 

b)  KS 2017/244  10 

Fullmakt för Lotta Wedman att vid årsstämma med LudvikaHem den 18 maj 

2017 föra kommunens talan. 

Kommunchefen 

c)  KS 2017/255  02 

Peter Levin tf räddningschef förordnas som tf förvaltningschef på 

räddningstjänsten för perioden 22-28 maj 2017. 

d)  KS 2017/116  02 

Anna-Karin Mässing personalchef förordnas tf förvaltningschef på stöd- och 

styrningsförvaltningen för perioden 26-28 maj 2017. 

e)  KS 2017/226  02 

Peter Hoxell verksamhetschef på kultur- och fritidsförvaltningen förordnas 

som tf förvaltningschef på kultur- och fritidsförvaltningen för perioden 25-28 

maj 2017. 
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f)  KS 2017/226  02 

Christer Gustavsson sektionschef på kultur- och fritidsförvaltningen förordnas 

som tf förvaltningschef på kultur- och fritidsförvaltningen för perioden 17 juli – 

13 augusti 2017. 

g)  KS 2017/267  02 

 Per-Ragnar Fredriksson sektionschef på arbetsmarknadsenheten förordnas 

som tf arbetsmarknadschef  för perioderna 29 maj – 20 juni, 27 juni – 9 juli 

samt 24 juli – 30 juli 2017. 

 Lars Gille sektionschef på arbetsmarknadsenheten förordnas som tf 

arbetsmarknadschef  för perioden 20 juni – 26 juni 2017. 

 Jonas Axelsson tf förvaltningschef stöd- och styrningsförvaltningen 

förordnas som tf arbetsmarknadschef  för perioden 10 juli – 16 juli 2017. 

 Thomas Andersson it-chef förordnas som tf arbetsmarknadschef  för 

perioden 17 juli – 23 juli 2017. 

  

Beslutet skickas till 

Akterna   
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§ 133  

Redovisning av meddelanden 

Beslut  

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelandena. 

Beskrivning av ärendet 

Kallelser 

a) KS 2017/265 10 

Kooperativa hyresgästförening Marnäsvikens trygga hem. Kallelse till 

föreningsstämma 12 juni 2017. 

Protokoll 

b) KS 2017/241 70 

Social- och utbildningsnämnden 17/§ 65. Verksamhetsplan social välfärd 

2017.  

c) KS 2017/172 10 

Falun Borlänge Regionen. Protokoll fört vid årsstämma 12 april 2017 

Övrigt 

d) KS 2016/485 00 

Förvaltningsrätten i Falun. Dom i mål 4177-16. Kommunstyrelsen i 

Ludvika kommuns beslut 2016-09-27, § 233. Ny regionindelning. 

  

Beslutet skickas till 

Akterna  
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§ 134  

Vattenförsörjningen till Grängesberg 

Beskrivning av ärendet 

HåGe Persson (M) frågar om läget gällande vattenförsörjningen till 

Grängesberg.  

Leif Pettersson (S) svarar att man tittar på underlag för ny upphandling.  
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§ 135  

Stora Brunnsvik 

Beskrivning av ärendet 

HåGe Persson (M) ställer en fråga om Stora Brunnsvik. 

Ingvar Henriksson (S) svarar att inget nytt finns att rapportera sedan 

bolagsstämman, man avvaktar detaljplan.  

  


